
1/14   © 2023 NEWTON Media | www.newtonmedia.eu |  

  
 

 Počet zpráv: 8, 18.11.2022 
  

 
1. 11.11.2022 3 

O skipasy se zajímejte už teď, ušetříte. Poradíme vám, jak je sehnat výhodně 3 

Rakouská lyžařská střediska neplánují omezení, zdraží však vleky a ubytování 5 

2. 12.11.2022 6 

Skiareály hlásí připravenost na zimní sezónu. Jak se projeví vyšší ceny energií? 6 

3. 14.11.2022 7 

Zdravotnictví ve službách vlekařů 7 

Komentář: 7 tisíc na lyžák všem? Válek pomáhá vlekařům na účet zdravotnictví 9 

Sedm tisíc od pojišťoven na školní lyžování? Nesmysl, kvůli kterému nikdo zdravější nebude 10 

Šéf Asociace horských středisek: Otevřít lyžařská střediska bez podpory státu by bylo takřka 
nemožné 12 

4. 18.11.2022 13 

Jeden skipas stačí… Czech Skipass 2022/23 13 

 

11.11.2022  

O skipasy se zajímejte už teď, ušetříte. Poradíme vám, jak je sehnat výhodně URL  
lidovky.cz | 11.11.2022 | Rubrika: Byznys | Autor: Jana Chmelíková, pro Lidovky.cz  

... do svých ceníků promítnout zvýšení nákladů. To by jinak nevycházelo. Avšak uvědomují si, že je nelze 

zahrnout do cen skipasů v plné výši,“ avizoval Libor Knot, ředitel Asociace horských středisek. Některé skiareály 

kvůli úsporám úplně škrtly večerním lyžování, protože náklady na osvětlení... 

Rakouská lyžařská střediska neplánují omezení, zdraží však vleky a ubytování URL  
ttg.cz | 11.11.2022  

... vleky. V Česku bude letos lyžařská sezona bez omezení, stejně jako v Rakousku a v Itálii však porostou ceny, 

uvedli před týdnem zástupci Asociace horských středisek ČR. V největších skiareálech letos skipasy zdraží o 

deset až 15 procent. Při nákupu online mohou být ceny nižší.... 

https://newtonone.newtonmedia.eu/cs-CZ
https://www.lidovky.cz/byznys/skipas-lyzovani-hory-dovolena-lyzarska-sezona-moninec-jeseniky-skiareal-klinovec.A221110_100422_ln_ekonomika_ape
https://www.ttg.cz/rakouska-lyzarska-strediska-neplanuji-omezeni-zdrazi-vsak-vleky-a-ubytovani/
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12.11.2022  

Skiareály hlásí připravenost na zimní sezónu. Jak se projeví vyšší ceny energií? URL  
lp-life.cz | 12.11.2022 | Autor: Radek Polák  

... že si v sezóně za skipas připlatí v průměru o 10 až 15 procent více než před rokem. Právě o tolik zdraží 30 

největších domácích areálů. Podle Asociace horských středisek ČR bude přitom ve skutečnosti růst nákladů 

vyšší. „ Uvědomují si ale, že je do skipasů nelze zahrnout v plné výši.... 

14.11.2022  

Zdravotnictví ve službách vlekařů URL  
a2larm.cz | 14.11.2022 | Autor: Stanislav Biler  

... otázky odpovídá? Protože jistě nechceme věřit, že si to Válek jen tak vycucal z prstu.Víme totiž jen tolik, že 

tento nápad již osm let prosazuje Asociace horských středisek a Válek je první, kdo jim na to kývnul. Šéf 

asociace mimo jiné řekl: „Je to dobře pro vlekaře, pro restauratéry,... 

Komentář: 7 tisíc na lyžák všem? Válek pomáhá vlekařům na účet zdravotnictví URL  
seznamzpravy.cz | 14.11.2022 | Rubrika: Život v Česku, Domácí, Politika, Názory a analýzy, Stalo se | Autor: Martin Čaban  

... Nárok na „lyžákovou dotaci“ by proto automaticky vznikal úplně všem dětem bez ohledu na zázemí. Není divu, 

že vlekařská lobby, která se jmenuje Asociace horských středisek, léta bojovala za dotované lyžařské kurzy na 

Ministerstvu školství - tam je ve spolupráci se školami šance vytipovat... 

Sedm tisíc od pojišťoven na školní lyžování? Nesmysl, kvůli kterému nikdo zdravější 

nebude URL  
vitalia.cz | 14.11.2022 | Autor: Radka Wallerová  

... s finančními problémy kvůli pandemii, teplejším zimám a stoupajícím cenám energií. Vlastimil Válek (TOP 09) 

jako první ministr vyslyšel prosby Asociace horských středisek a rozhodl se jim pomoci, protože tradiční české 

lyžařské školní zájezdy jsou pro ně vítaným zdrojem příjmů. Na rozdíl... 

Šéf Asociace horských středisek: Otevřít lyžařská střediska bez podpory státu by bylo 

takřka nemožné URL  
reflex.cz | 14.11.2022 | Rubrika: Rozhovory | Autor: Jiří Štefek  

Za pár týdnů odstartuje letošní lyžařská sezona. Podle Asociace horských středisek 30 největších skiareálů v 

zemi podraží skipasy v průměru o 10 až 15 procent. Prezident asociace Libor Knot však toto zdražení 

nepovažuje za hrozbu, která by měla masově odradit návštěvníky hor. „Navýšení cen... 

18.11.2022  

Jeden skipas stačí… Czech Skipass 2022/23  
Snow | 18.11.2022 | Rubrika: USA | Strana: 42 | Vytištěno: 10 000 | Prodáno: 3 108 | Čtenost: 33 228  

... česká lyžařská střediska připravují na patrně nejtěžší sezónu posledních mnoha let, i tentokráte potvrzují svou 

https://www.lp-life.cz/skiarealy-hlasi-pripravenost-na-zimni-sezonu
https://a2larm.cz/2022/11/zdravotnictvi-ve-sluzbach-vlekaru/
https://www.seznamzpravy.cz/clanek/domaci-zivot-v-cesku-komentar-lyzak-jako-prevence-valek-pomaha-vlekarum-na-ucet-zdravotnictvi-219172
https://www.vitalia.cz/clanky/sedm-tisic-od-pojistoven-na-skolni-lyzovani-nesmysl-kvuli-kteremu-nikdo-zdravejsi-nebude/
https://www.reflex.cz/clanek/116092/sef-asociace-horskych-stredisek-otevrit-lyzarska-strediska-bez-podpory-statu-by-bylo-takrka-nemozne
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schopnost kooperovat – pod patronátem Asociace horských středisek ČR opět přinášejí jeden jediný skipas do 

většiny největších středisek České republiky – Czech Skipass. Jeho... 

  

Plná znění  

1. 11. 11. 2022  

 

 
O ski pas y se  zajíme jte už teď, uše tř íte.  Porad íme vám, jak j e s ehnat  vý hodně  

O skipasy se zajímejte už teď, ušetříte. Poradíme vám, jak je sehnat výhodně URL  
lidovky.cz | 11.11.2022 | Rubrika: Byznys | Autor: Jana Chmelíková, pro Lidovky.cz  

Lyžování něco stojí, v nadcházející sezoně to bude víc než v té minulé. S trochou plánování se však dá 

podstatně ušetřit. Poradíme, jak to udělat, na co se zaměřit a také čeho se vyvarovat. 

 

 

 

Ve skiareálu Monínec u Sedlce-Prčice na Příbramsku, kam i díky dobré dostupnosti z hlavního města vyráží i 

mnoho Pražanů, od letošní sezony nově nabízejí místo elektronických skipasů takzvaný gopass. Lyžařům 

umožní volbu termínu a v důsledku i výhodnější cenu. „Hledali jsme, jak lidem umožnit se zdražení co nejvíce 

vyhnout, proto jsme šli do plovoucí ceny. Lidé si budou moci dopředu vybrat termín za dobrou cenu, třeba i lepší 

než tu loňskou,“ popsal spolumajitel areálu Jaroslav Krejčí. 

 

Přípravy na zimní sezonu na tuzemských lyžařských svazích finišují, jenže pod tlakem vysokých cen energií – a 

údržba sjezdovek je energeticky hodně náročná – trápí sportovce neodbytná otázka: kolik bude lyžování letos 

stát? Už je jasné, že se zdraží. Míra navýšení cen skipasů se ale má držet pod úrovní inflace – ta meziroční 

činila v září 18 procent. Ve třiceti největších střediscích si lyžaři připlatí v průměru o deset až 15 procent víc než 

v minulé sezoně. 

 

Střediska zatím se zveřejněním ceníků vesměs otálejí. Kalkulují, jak do svých účtů propsat zvýšené ceny energií. 

Nejpozději do dvou týdnů ceníky vyvěsíme, avizovali provozovatelé více než desítky skiareálů, které Lidovky 

uplynulý víkend telefonicky oslovily. „Velmi pravděpodobně se nám povede udržet ceny v podobné výši jako v 

minulé sezoně,“ řekl zástupce střediska Karlov pod Pradědem. 

 

„Provozovatelé musejí do svých ceníků promítnout zvýšení nákladů. To by jinak nevycházelo. Avšak uvědomují 

si, že je nelze zahrnout do cen skipasů v plné výši,“ avizoval Libor Knot, ředitel Asociace horských středisek. 

Některé skiareály kvůli úsporám úplně škrtly večerním lyžování, protože náklady na osvětlení sjezdovek jsou 

příliš vysoké. S trochou plánování se však dají ušetřit i desítky procent. Skiareály se snaží přitáhnout zájemce 

slevovými akcemi. 

 

Ceny už zveřejnil kupříkladu Skiareál Klínovec. Nejspíš se zařadí k nejdražším u nás. Jednodenní skipas pro 

dospělého vyjde na 1090 korun. Coby novinku tam otevřou novou sjezdovku – s délkou 3,4 kilometry nejdelší v 

Česku. Překročení tisícikorunové hranice za jednodenní lyžování však bude v tuzemsku spíš výjimečné.Ceny 

skipasů v lyžařských areálech v Česku vedlejší sezonahlavní sezona (obykle vánoční a jarní prázdniny, může 

být i jinak)KrkonošeJanské Lázněod 790 Kč/dospělý, od 550 Kč/dítěod 930 Kč/dospělý, od 650 

Kč/dítěŠpindlerův Mlýngopass - plovoucí cenyRokytnice nad Jizerou740 Kč/dospělý, od 590 Kč/dítě980 

Kč/dospělý, od 780 Kč/dítěŠumavaSki Bike Špičák890 Kč/dospělý, od 640 Kč/dítě955 Kč/ dospělý, od 675 

Kč/dítěKrušné horyKlínovec1090 Kč/dospělý, 650 Kč/dítěceny na celou sezonuBoží Dar - Novako370 Kč/dosp, 

https://www.lidovky.cz/byznys/skipas-lyzovani-hory-dovolena-lyzarska-sezona-moninec-jeseniky-skiareal-klinovec.A221110_100422_ln_ekonomika_ape
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270 Kč/dítěceny na celou sezonuStřední ČechyMonínecgopass - plovoucí cenypředsezona (od 16.11.) od 480 

Kč/dospělý, od 385 Kč/dítěJizerské hory + JeštědBedřichov480 Kč/dospělý, od 220 Kč/dítě580 Kč/dospělý, od 

270 Kč/dítěTanvaldský Špičák800 Kč/dospělý, od 360 Kč/dítě990 Kč/dospělý, od 460 Kč/dítěJeštědgopass - 

plovoucí cenyBeskydySki Bílá840 Kč/dospělý, od 340 Kč/dítěceny na celou sezonuKohútka840 Kč/dospělý, od 

340 Kč/dítěceny na celou sezonu 

 

Ceny k pondělí 7.11., platné pro jednodenní skipasy, pokud není uvedeno jinak. Cena za dětský skipas je 

uvedena od nejnižší věkové kategorie. Beze slev, které lze získat prostřednictvím nákupu online přes e-shop. 

 

Předstih se počítá 

 

Ušetří ten, kdo nakoupí skipas s předstihem a online. Výše slevy za nákup přes e-shop střediska se oproti 

pořízení v kamenné prodejně na svahu pohybuje mezi 10 až 30 procenty. A podobně jako například u letenek 

výši výsledné sumy ovlivní časový předstih. 

 

„Takzvané plovoucí ceny skipasů používá čím dál více tuzemských skiareálů. Včasný nákup z domova 

návštěvníkům ušetří čas i peníze a provozovatelé dokážou lépe regulovat množství lyžařů na sjezdovkách,“ 

popsal Knot.  

 

Lyžování (ilustrační foto) 

 

Pro někoho může být zajímavá služba czechskipass.cz, která nabízí jednu sezonní permanentku pro 18 

horských středisek v Česku; celosezonní skipas pro dospělého vyjde na 16 990 korun. Obdobou je portál 

gopass.travel, který sdružuje vybrané provozovatele z Česka, Slovenska, Rakouska, Polska a Itálie. K vybraným 

ubytováním nabízí skipas zdarma, tzv. Chytrou sezónku premium, celosezonní skipas do všech zapojených 

středisek lze do konce listopadu pořídit za 13 990 korun.Za co hrozí pokuty 

 

Směrem vzhůru šplhají i ceny parkování. Během koronavirových uzávěr, které se dotkly i sjezdovek, došlo k 

masovému přechodu na skialpy a běžkování, z čehož provozovatelům středisek takřka žádné peníze „nekapou“, 

přitom náklady na údržbu parkovišť jim rostou. „Pro držitele skipasů ale zůstává parkovné zdarma zachováno,“ 

říká Jakub Juračka, prezident Asociace lanové dopravy. 

 

Zdražovala i alpská střediska. A platí to, co platilo vždycky – je tam stále dráž než u nás. A to zhruba o polovinu. 

Třeba v populárním Ski Amadé, pod které spadá také věhlasný Schladming, bude stát skipas na jeden den v 

hlavní sezoně okolo 1500 korun. V řadě středisek však lze ušetřit, pořídíte-li skipasy s předstihem.Ceny skipasů 

v lyžařských areálech v zahraničívedlejší sezona (2. 12. - 23. 12. a 1. 4. - 14. 4.)hlavní sezona (24. 12 - 30. 

3.)RAKOUSKOArlberg64 eur/dospělý, od 37,50 eur/dítě67 eur/ dospělý, od 11 eur/dítěZillertal128,50 

eur/dospělý, od 58 eur/dítě (na 2 dny)Salzburger Sportweltod 61 eur/dospělý, od 22,50 eur/dítěSaalbach 

Hinterglemm59,50 eur/dospělý, od 29,50 eur/dítě66 eur dospělý, 33 eur/dítěNĚMECKOGarmisch Classic31 

eur/dospělý, od 15,50 eur/dítě33 eur/dospělý, od 17,50 eur/dítěITÁLIEAlta Valtellina - Livigno31 eur/dospělý, od 

15,50 eur/dítěod 43 eur/dospělý, od 21,50 eur/dítěDolomiti Superski63 eur/dospělý, od 44 eur/dítěod 66 

eur/dospělý, od 46 eur/dítěValle d’Aosta (Breuil-Cervinia Valtournenche)51 eur/dospělý, od 35,50 eur/dítě57 

eur/dospělý, od 40 eur/dítěSLOVENSKOChopok - Jasnágopass - plovoucí cenyVysoké Tatry (Tatranská 

Lomnica, Štrbské Pleso a Starý Smokovec)gopass - plovoucí ceny 

 

Kdo se chystá na zahraniční svahy, měl by si prostudovat tamní pravidla. Liší se třeba, co se týče povinnosti 

nosit na sjezdovkách helmy, či regulemi ohledně alkoholu. Kupříkladu v Itálii musí mít helmu každý lyžař do 18 

let věku (jinde je to do 15 či 16 let), zároveň platí striktní zákaz požívání alkoholu na sjezdovkách. Každému, 

koho kontrola odhalí, že lyžuje pod vlivem, hrozí pokuta 250–1000 eur.  

 

Povinné je zde i pojištění odpovědnosti za škody, doklad musíte mít vždy u sebe, v opačném případě platí 
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sankce 100 až 150 eur (střediska zároveň musejí umožnit pořídit si pojistku v areálu). K Itálii se váže i další tip – 

pokud tam na hory vyrazíte ještě před Vánoci či ke konci dubna, v Livignu dostanete k ubytování přímo v 

destinaci sjednanému přes stránky livigno.eu skipas zdarma. 

 

Gopass  

 

Na výši takzvaných plovoucích cen skipasů zakoupených přes gopass má vliv zejména datum pořízení i zvolený 

termín samotného lyžování. Používáním gopassu lze sbírat body, které je následně možné uplatnit a získat další 

slevy, vedle horských středisek (aktuálně jich je do systému gopassů zapojených 28 v pěti různých státech 

Evropy včetně Česka) jej využijete i v aquaparcích, restauracích a podobně. Více lze najít na internetové stránce 

gopass.travelBez pojištění na hory nelez 

 

Při cestách na hory se vyplatí sjednat si cestovní pojištění. „Například operace natržených kolenních vazů vyjde 

na zhruba 125 tisíc korun, ošetření zlomené ruky s následnou operací v Česku na 30 tisíc korun,“ upozornil 

Vlastimil Divoký z ERV Evropské pojišťovny. Nelze se zcela spoléhat na takzvanou EHIC kartu, jež je součástí 

kartičky zdravotního pojištění – platí totiž pouze ve státních zařízeních, zatímco v horských střediscích jich je 

většina soukromých, a nekryje náklady na transport do nemocnice či zpět do Česka.  

 

A tak pokud by pro zraněného musel na svah přiletět vrtulník záchranářů, jen účet za dopravu se může 

přrehoupnout i přes 100 tisíc korun. V rámci cestovního pojištění je obvykle obsaženo i zmíněné pojištění 

odpovědnosti. V Česku to není až tolik rozšířené, ale pokud na svahu zraníte třeba Němce či Rakušana, jsou 

zvyklí se o svá práva hlásit. Mohou požadovat uhrazení ušlého zisku ze zaměstnání po dobu léčby a bolestné, a 

to se může vyšplhat i do částek přes milion korun. Cestovní pojištění na víkend v Alpách s neomezenými 

léčebnými výlohami a pojištěnou odpovědností do 10 milionu korun lze pořídit už za 175 korun. 

 

Shutterstock 

 

 

 
 

 

 
Rakousk á lyž ařská stře disk a nepl ánují omeze ní, z draží vša k vl eky a uby tov ání  

Rakouská lyžařská střediska neplánují omezení, zdraží však vleky a ubytování URL  
ttg.cz | 11.11.2022  

Rakouská lyžařská střediska, která mezi Čechy patří k nejnavštěvovanějším v zahraničí, neplánují letos žádná 

omezení, zdraží však služby. Ceny skipasů oproti minulému roku vzrostou o pět až deset procent, ubytování o 

deset až 15 procent. Otevřít zatím plánují všechny skiareály, uvedl ředitel rakouské národní turistické centrály 

Österreich Werbung Norbert Lerch. Zdražovat letos budou i horská střediska v Česku či Itálii. 

 

Rakouské skiareály vzhledem k růstu cen energií zatím nechystají omezovat své investice, i po covidu jsou 

podle Lercha v dobré kondici. Lerch však očekává, že se zvýšené ceny skipasů a služeb promítnou do délky 

ubytování. Místo obvyklých pěti dnů podle něj budou lyžaři do Rakouska vyrážet na čtyři dny. Rezervace 

návštěvníci většinou dělají s čtyřtýdenním předstihem.  

Zdražovat plánují i lyžařská střediska v Itálii, oznámila v říjnu tamní média. Ceny jednodenních skipasů se oproti 

loňsku zvýší v průměru o deset procent, záleží však na lokalitě. Oproti Rakousku některá italská střediska 

uvažují o tom, že své vleky vůbec nespustí. Oznámil to už například menší skiareál Panarotta blízko Tridentu. 

Důvodem jsou prý nejisté vyhlídky do budoucna a obavy o nedostatečné množství přírodního sněhu. Větší 

lyžařská střediska podle agentury AGI pak zvažují uzavřít méně navštěvované vleky.  

V Česku bude letos lyžařská sezona bez omezení, stejně jako v Rakousku a v Itálii však porostou ceny, uvedli 

před týdnem zástupci Asociace horských středisek ČR. V největších skiareálech letos skipasy zdraží o deset až 

https://www.ttg.cz/rakouska-lyzarska-strediska-neplanuji-omezeni-zdrazi-vsak-vleky-a-ubytovani/
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15 procent. Při nákupu online mohou být ceny nižší. Vzhledem k vysokým cenám energií zároveň provozovatelé 

hodlají šetřit. Úsporná opatření by se neměla vztahovat na běžný denní provoz, ale spíše na noční lyžování. 

Provozovatelé českých středisek letos do úsporných technologií a modernizace investovali zhruba 700 milionů 

korun.  

I přes zvyšující se ceny Češi zájem o zimní dovolenou v horách mají. Již v srpnu mluvčí CK Čedok Kateřina 

Pavlíková uvedla, že se termíny pro lyžařské zájezdy v období Vánoc, silvestra a jarních prázdnin pomalu plní. 

Návštěvnost ale zřejmě nebude tak vysoká, jako v minulých letech.  

Newsroom TTG / ČTK  

 

 

 
 

2. 12. 11. 2022  

 

 
Skiareály hlá sí př iprav enost  na  zimní sez ónu. J ak s e pr ojev í vy šší ceny e nergi í?  

Skiareály hlásí připravenost na zimní sezónu. Jak se projeví vyšší ceny energií? URL  
lp-life.cz | 12.11.2022 | Autor: Radek Polák  

Domácí lyžařská sezóna se blíží. První vleky a lanovky by měly spustit provoz již na začátku prosince. Co na 

návštěvníky skiareálů čeká? 

 

A jaké budou podmínky pro lyžování v zahraničí?  

Po zimních sezónách, které byly ovlivněny koronavirovou pandemií, by měli provozovatelé lyžařských areálů 

jásat. Ve skutečnosti se tak ale neděje. Na vině jsou především rostoucí náklady energií, které se v konečném 

důsledku promítnou do cen permanentek. Pro lyžaře to znamená, že si v sezóně za skipas připlatí v průměru o 

10 až 15 procent více než před rokem. Právě o tolik zdraží 30 největších domácích areálů. Podle Asociace 

horských středisek ČR bude přitom ve skutečnosti růst nákladů vyšší.  

„ Uvědomují si ale, že je do skipasů nelze zahrnout v plné výši. Po započtení dalších stovek skiareálů bude 

nárůst cen ještě výrazně nižší a bude tak hluboko pod inflací ,“  

snaží se veřejnost uklidnit ředitel asociace Libor Knot  

Jak již během podzimu potvrzovali někteří ubytovatelé, může inflace navíc způsobit nejen pokles zájmu o 

návštěvu hor, ale také snížení počtu dní, které zde lyžaři stráví.  

Provoz startuje už v prosinci  

Z větších areálů plánuje přesto už v první polovině prosince zahájit provoz například Špindlerův Mlýn, Pec pod 

Sněžkou, šumavský Zadov, Ještěd nebo i Praděd a Červenohorské sedlo. Zhruba od poloviny měsíce by měl 

následovat také Harrachov, Herlíkovice a Deštné v Orlických horách. Středisek, které lyžování umožní, by mělo 

být v Česku prý celkově až 300.  

Navzdory růstu cen se mohou návštěvníci těšit i na některá vylepšení. Na Klínovci se například otevře nová 

sjezdová trasa, která vznikla úpravou a rozšířením stávajících tras sjezdovky Jáchymovská. Díky tomu se s 

délkou 3,4 kilometru stane nejdelší domácí sjezdovkou.  

Aby se předešlo dalšímu růstu nákladů na energie a současně zkvalitnily služby, investovala část středisek před 

sezónou rovněž do technologií a jiných novinek přes 700 milionů korun. To zahrnovalo mimo jiné i budování 

nových akumulačních nádrží na vodu, která se bude potom využívat pro zasněžování.  

Někde proto dojde k rozšíření počtu samoobslužných pokladen, kde si budou moci lyžaři skipas pořídit. 

Návštěvníci je naleznou na Ještědu, ve Špindlerově Mlýně, ve SkiResortu Černá hora – Pec nebo na Dolní 

Moravě.  

Region Beskydy-Valašsko pak hlásí zavedení nového integrovaného skipasu, do něhož se zapojí sedm místních 

areálů. Jedná se mimo jiné o areály Ski Bílá, Karolinku, Razulu a další. Platnost čtyřdenního skipasu zde bude 

díky tomu hned na 8 dnů.  

Zdražuje se i v zahraničí  

Také na Slovensku, v Rakousku či Itálii, kam za lyžováním rádi jezdíme, si asi budeme muset sáhnout hlouběji 

do peněženky. Na Slovensku mají skipasy podražit podle odhadů v průměru o 10 až 25, v Rakousku o 5 až 10 a 

https://www.lp-life.cz/skiarealy-hlasi-pripravenost-na-zimni-sezonu
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v Itálii o 10 procent. Některá tamní střediska z důvodu nejistých vyhlídek do budoucnosti a obav z nedostatku 

přírodního sněhu dokonce vůbec ani neotevřou. Příkladem je Panarotta, která leží kousek od Trenta. Německý 

Arber, který leží u hranic se Železnou Rudou, sice s provozem počítá, už nyní ale tvrdí, že počítá s úbytkem 

hostů. Ten zatím odhaduje zhruba na desetinu.  

Vedle Slovenska a blízkých Alp navštěvují Češi čím dál častěji i jiná místa. Podle tvrzení cestovních kanceláří je 

to Slovinsko nebo bulharské středisko Bansko. I tam se ale počítá s tím, že ceny skipasů vzrostou, což se může 

negativně odrazit v zájmu o jejich nákup.  

Polovina národa bude doma  

Kvůli obavám z dalšího vývoje domácí ekonomiky a vyšším nákladům na lyžování podle Asociace hotelů a 

restaurací ČR předpokládá zůstat tuto zimu doma více než polovina z nás. Pětina dalších není ještě rozhodnutá. 

Zejména ta nejznámější střediska budou ale hlavně o víkendech opět asi praskat ve švech. Podle letošního 

průzkumu MultiSport Index patří lyžování a snowboarding stále ke sportům, které je oblíbené u 11 procent 

Čechů. To pravděpodobně v Krkonoších, Orlických horách a Jeseníkách umocní ještě i příliv zahraničních, 

zejména pak polských, vyznavačů „sněhových prkýnek“.  

Majitelé lyžařských středisek už několik let po sobě tvrdí, že jim náklady rostou a lidé jsou čím dál náročnější. 

Přesto jsme se zatím nesetkali s tím, že by někteří z nich ve velkém začali provoz areálů a jejich služeb 

omezovat. To ostatně potvrzuje rovněž bývalá lyžařka Kateřina Neumannová  

„Skiareály plánují nabízet služby v co největším rozsahu,"  

potvrdila Kateřina Neumannová pro LP-Life.  

Uvidíme, jaká bude blížící se zimní sezóna. Katastrofických scénářů se sice rýsuje mnoho, otázkou ale zůstává, 

zda a kolik z nich opravdu také vychází z reálných faktů a kolik je spíše jen snaha vylobbovat si výhodnější 

podmínky pro vlastní podnikání.  

Zdroje: ČTK, Asociace horských středisek ČR, Asociace hotelů a restaurací ČR, MultiSport Index, vlastní 

dotazování  

 

Luxusní penthous na Praze 1 - 226m, Praha 1 Část areálů patří někdy i běžkařům  

Zdroj: Pixabay  

Luxusní penthous na Praze 1 - 226m, Praha 1 Část areálů patří někdy i běžkařům  

Zdroj: Pixabay  
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Zdrav ot nic tví ve s luž bác h v lek ařů  

Zdravotnictví ve službách vlekařů URL  
a2larm.cz | 14.11.2022 | Autor: Stanislav Biler  

Uprostřed jedné z nejvyšších inflací v Evropě navrhuje ministr zdravotnictví Vlastimil Válek zavedení 

nadstandardů. Ve chvíli, kdy má země držet při sobě, chce dělit pacienty na první a druhou kategorii. Válek má 

pravdu, když říká, že je zbytečné předstírat, že bezdomovec a miliardář dostávají stejnou péči. Vyvozuje z toho 

ale, že se takové realitě máme přizpůsobit a dále ji prohloubit. 

 

Snad se tohoto přístupu nechopí také další ministři – třeba s tím, že je zbytečné předstírat, že mají všichni lidé 

stejné pracovní podmínky. Třeba miliardář a dělník. Můžeme rovnou rozdělit pracovní podmínky na první a 

druhou kategorii, kdy v druhé kategorii by byli pracující a v první majitelé. V podstatě bychom se pouze srovnali s 

realitou, která na těch nejhorších pozicích už dávno panuje, a vrátili se k tradicím 19. století. 

Je s podivem, že Válek nevymyslel povinný týden póla, jachtaření, surfování nebo golfu. 

V Česku se tomu politici už čtvrtou dekádu zdráhají uvěřit, ale podstatou politiky není smířit se s věcmi, jak jsou, 

ale stav světa měnit k lepšímu. U nás kráčí nejraději opačným směrem. Válek navazuje na svého stranického 

kolegu Leoše Hegera, který v roce 2011 protlačil coby ministr zdravotnictví nadstandardy, které mu v roce 2013 

Ústavní soud zrušil. 

https://a2larm.cz/2022/11/zdravotnictvi-ve-sluzbach-vlekaru/
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Zdravotnictví trápí množství problémů a nějak se stalo, že ministři zdravotnictví z TOP 09 místo jejich řešení 

vymýšlejí problémy nové. Politikou TOP 09 je zřejmě především starání se o to, aby to chudší a neprivilegovaní 

neměli v Česku zbytečně jednoduché. 

 

https://www.youtube.com/watch?v=q1JqRjCq4v4 

Péče v regionech 

České zdravotnictví je už rozděleno na první a druhou kategorii regionálně. Dostupnost péče závisí na tom, kde 

v České republice žijete, protože s rostoucí vzdáleností bydliště od velkých měst klesá šance, že se vám podaří 

sehnat praktického lékaře či lékařku, pediatra či zubaře. Pokud potřebujete specializovanou péčí, čeká vás 

celodenní putování, protože systém regionálních nemocnic postupně kolabuje a na mnoha místech již 

zkolaboval. V některých krajích se dokonce stalo standardem, že si sanitky vyměňují pacienty na benzinkách. Je 

snad tohle standard a za cokoli jiného se má připlácet? 

 

Lidé v regionech si už dnes platí nadstandard tím, že si berou volno na celý den a jedou kamsi sto kilometrů 

vystát si na chodbě krajské nemocnice frontu na neurologa či jiného specialistu. Nebo se postaví do nekonečné 

fronty na zubaře, který zrovna přijímá nové pacienty (a my v médiích sledujeme zprávy o stometrových frontách). 

Přitom ve stomatologii je nadstandardem už skoro vše a podle zubů dnes poznáte, jak na tom kdo finančně je. V 

tom jsme Západ dohnali. 

 

 

 

Zavedení nadstandardů hají předsedkyně TOP 09, podle níž jde o dlouhodobou prioritu strany. Je prý potřeba se 

zaměřit na udržitelnost zdravotnictví i státního rozpočtu. Bohužel však sedí ve vládě, kterou zrovna udržitelnost 

státního rozpočtu nezajímá a odmítá řešit jakoukoli úpravu daní, která by rozpočtu zajistila peníze. 

 

Jak upozornily zdravotnické odbory, vláda letos snížila platby za státní pojištěnce, a sebrala tak zdravotnictví 14 

miliard korun. To vše proto, aby fiktivně snížila schodek státního rozpočtu. 

Děti, montážní pěna na všechny problémy 

Ještě bizarnějším nápadem je Válkův návrh, aby pojišťovny platily jeden týden lyžařských kurzů v osmé třídě, 

které by měly být povinné. „Hory a sportování jsou prevence a chceme podpořit turistický ruch a tuto oblast 

průmyslu, protože cítíme, že tam bude problém,“ řekl Válek. Ano, na českých horách bude problém čím dál větší. 

Ten problém se jmenuje změna klimatu a postupně vytlačí sníh z českých hor do filmů pro pamětníky, což už se 

prakticky několik let děje. Řešení problémů vlekařů pomocí dětí je podobné, jako kontinuální snahy nahnat více 

žáků na učňovské obory, čímž se má řešit problém jiných typů průmyslu. Děti jsou taková montážní pěna, která 

se nalepí tam, kam si zrovna kdo řekne. 

 

Lyžování na horách je jistě prospěšné, stejně jako mnohem levnější chození po horách, chození přírodou vůbec, 

běh nebo ježdění na kole nebo zírání na vodní hladinu či házení kamenem do dáli. Vybrat si z nekonečné šíře 

možností toho, jak se hýbat na vzduchu, zrovna na vybavení náročné a poměrně drahé lyžování a vymyslet k 

tomu plán, že zrovna na tohle budou pojišťovny posílat miliardy korun, to chce skutečně kreativitu spojenou s 

představou střední třídy o tom, jak sportovat. 

 

Proč zrovna povinný týden lyžování? Čeho to má být prevence? K čemu bude ten jeden týden dětem, které s 

rodiči na hory nejezdí a jezdit nebudou? K čemu bude dětem lyžování v zemi, kde už sníh nejspíš brzy padat 

nebude? Kde máme analýzu, jež na tyto a další otázky odpovídá? Protože jistě nechceme věřit, že si to Válek 

jen tak vycucal z prstu. 

 

Víme totiž jen tolik, že tento nápad již osm let prosazuje Asociace horských středisek a Válek je první, kdo jim na 

to kývnul. Šéf asociace mimo jiné řekl: „Je to dobře pro vlekaře, pro restauratéry, ubytovací kapacity i pro 

lyžařské školy.“ Zcela příznačně v tomto výčtu chybějí děti. 
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Za sedm tisíc za jeden týden lyžování se dá zaplatit jeden nebo dva roky sportovního kroužku, kam by děti 

mohly chodit třeba dvakrát týdně celý rok a mohly by si vybrat i sport, jehož vybavení chudší rodiče nezruinuje. 

Jenomže tady nejde o pomoc dětem, ale vlekařům a jejich byznysu. Je s podivem, že Válek nevymyslel povinný 

týden póla, jachtaření, surfování nebo golfu, protože golfový průmysl potřebuje také pomoci a je to rozhodně 

pohyb na vzduchu. 

 

Jakkoli rozumím tomu, že má leckdo rád lyžování, pro mnoho rodin je tato kratochvíle vzhledem k finanční 

nákladnosti nedostupná a v situaci, kdy jsou rozpočty rodin napjaté, nelze po nich chtít, ať seženou dětem na 

týden kompletní lyžařské vybavení. Na horách se pak děti rozdělí do dvou skupin. V té první budou děti, které s 

rodiči na hory jezdí a lyžovat umějí, a ta druhá bude týden padat, protože o mnoho víc se toho stihnout nedá. 

Zážitek na celý život. 

 

Vůbec největší prevencí by bylo, kdyby děti nemusely jezdit za čistým vzduchem a přírodou na týden do hor, ale 

měly takové vymoženosti k dispozici v místě bydliště. Že by třeba ministr zdravotnictví motivoval rodiče, ať 

přestanou dětí po městech převážet do škol a kroužků auty a přesednou na kola. To by byla skvělá prevence. A 

pro děti, které pro změnu bydlí blíže hor a přírodě by zase bylo nejlepší prevencí, kdyby měly ony i jejich rodiče 

dostupnou zdravotní péči, tak jako ji mají děti ve velkých městech. 

 

Také by bylo skvělé, kdy by se ministr zdravotnictví začal zajímat více o to, že zcela chybí dostupná standardní 

péče v případě psychoterapie nebo dětské psychiatrie. To vše by mohl ministr řešit, ale to bychom potřebovali 

nadstandardního ministra zdravotnictví, a ne tuto druhou ligu, která se místo o zdraví stará o problémy vlekařů. 

 

Autor je redaktor Alarmu. 
 

 

 
Komentář: 7 tisí c na ly žák všem ? Vále k pomáhá vl ekařům na úč et z drav otn ict ví  

Komentář: 7 tisíc na lyžák všem? Válek pomáhá vlekařům na účet zdravotnictví URL  
seznamzpravy.cz | 14.11.2022 | Rubrika: Život v Česku, Domácí, Politika, Názory a analýzy, Stalo se | Autor: Martin Čaban  

Dotovat lyžařské kurzy z preventivních fondů zdravotního pojištění nedává žádný smysl. Ta myšlenka ukazuje 

jediné - vlekařská lobby našla v řetězu Fialovy vlády slabý článek. 

 

Provozování horských středisek nebyl v posledních dvou letech lehký byznys. A vlekaři se nepochybně těší po 

dlouhé době na „normální“ sezonu. A je jim přána, i když pohled na umělé zasněžování uprostřed babího léta 

poněkud vybočuje z obecného étosu snah o energetické úspory a omezení zbytného konzumu.  

Nicméně právě proto, že se vlekařům snad blíží trochu normální sezona (byť poznamenaná energetickou 

drahotou a inflací vůbec), je třeba mimořádně šetřit všemi úvahami o tom, že má v jejich podnikání sehrát 

nějakou roli stát.  

A přesto ministr zdravotnictví Vlastimil Válek na stranickém fóru přišel s myšlenkou, aby zdravotní pojišťovny ze 

svých fondů prevence hradily sedmákům a osmákům lyžařské kurzy. Plošně. Každému. Sedm tisíc korun.  

Ministr ve svém celkově vůbec vypečeném projevu, kde mimo jiné otevřel téma nadstandardů, aby jej o den 

později raději zase rychle uzavřel, argumentoval tím, že lyžařské kurzy jsou pro děti důležité. Jak z hlediska 

psychologického (či socializačního), tak z hlediska prevence civilizačních chorob, protože jde koneckonců o 

pohybovou aktivitu, která je u dětí a mladých dospělých nepochybně žádoucí.  

Jakkoli oba tyto argumenty určitě platí, ani jeden z nich neodůvodňuje proplácení „lyžáků“ z veřejného 

zdravotního pojištění.  

Připomeňme, že fondy prevence, které tvoří zcela mizivé procento v celkovém hospodaření pojišťoven s 

vybranými prostředky, jsou prakticky jediným nástrojem, který sedmi českým zdravotním pojišťovnám umožňuje 

https://www.seznamzpravy.cz/clanek/domaci-zivot-v-cesku-komentar-lyzak-jako-prevence-valek-pomaha-vlekarum-na-ucet-zdravotnictvi-219172


10/14   © 2023 NEWTON Media | www.newtonmedia.eu |  

se navzájem odlišit a předstírat něco jako konkurenční boj o klienta. Tady dostanete o něco větší příspěvek na 

hormonální antikoncepci, tam vám zase někdy proplatí část nákladů na dentální hygienu, onde můžete čerpat 

příspěvek na návštěvu bazénu nebo některá očkování nehrazená přímo z pojištění.  

Plošná úhrada lyžařských kurzů by přitom ve Válkem navrhované výši spolkla velkou část prostředků, které ve 

fondech prevence jsou. Zcela hrubě a orientačně počítejme, že školní ročník má v Česku 100 tisíc dětí. Proplatit 

dvěma ročníkům plošně sedm tisíc korun na lyžařský kurz znamená celkový náklad zhruba 1,5 miliardy korun.  

Největší Všeobecná zdravotní pojišťovna, která obsluhuje skoro 60 procent Čechů, přitom podle svého 

pojistného plánu pro letošní rok počítá s výdaji z fondu prevence v celkové výši 868,5 milionu korun. Také u 

dalších větších ústavů se toto číslo pohybuje ve vyšších stovkách milionů. Plošně hrazené „lyžáky“ by tedy 

zásadně omezily množství peněz, které by pojišťovny měly k dispozici na další preventivní programy – a na 

soutěž o klienty.  

Nenechme se mýlit - účast na lyžařských kurzech je pro školní děti skutečně žádoucí a důležitá a nepochybně 

existují případy, kdy se děti těchto akcí neúčastní z ekonomických důvodů. Nepochybně má existovat 

mechanismus, který by tyto děti a jejich rodiče podepřel a alespoň část nákladů za ně zaplatil. Je ale zjevné, že 

tento nástroj nemůže mít původ v systému veřejného zdravotního pojištění. Zdravotní pojišťovny mohou některé 

své preventivní programy podmiňovat například diagnózou, ale ekonomickou situaci klienta posuzovat nemohou 

a pravděpodobně ani nechtějí. Nárok na „lyžákovou dotaci“ by proto automaticky vznikal úplně všem dětem bez 

ohledu na zázemí.  

Není divu, že vlekařská lobby, která se jmenuje Asociace horských středisek, léta bojovala za dotované lyžařské 

kurzy na Ministerstvu školství - tam je ve spolupráci se školami šance vytipovat potřebné a se zaplacením kurzu 

jim pomoci. Jak napsal Deník N, ministryně Kateřina Valachová byla ke vlekařským apelům vcelku vstřícná, ale 

mechanismus dotací nestihla zavést. A její nástupce Robert Plaga byl k podobnému volání hluchý.  

Zkusit to na Ministerstvu zdravotnictví byl od asociace pozoruhodně drzý, ale zjevně velmi úspěšný tah. Ministr 

Válek nejen přeochotně přijal argument preventivní pohybové aktivity (jakkoli sama jednorázová účast na 

lyžařském kurzu není z hlediska preventivní péče žádné terno), ale rovnou dodal, že „chceme podpořit turistický 

ruch a tuto oblast průmyslu“.  

Prostředky zdravotních pojišťoven lze používat různě, naposledy ministr Stanjura 14 miliardami z jejich rezerv 

zalátal kus rozpočtu. Ale aby se odvody na zdravotní pojištění explicitně využívaly na podporu jedné vybrané 

oblasti průmyslu zcela mimo zdravotnictví, to tu ještě nebylo.  

Válkův krok působí nejen jako další důkaz toho, že cílení pomoci vládu nezajímá. Působí hlavně jako další 

vítězství další mocné lobby. Vláda nedávno bez věrohodného zdůvodnění vyřadila z mimořádné daně všechny 

menší banky, z nichž některé jsou vlastněny klíčovými českými finančními skupinami a jiné zase – jak si všiml 

novinář David Klimeš – úvěrují vládní strany (ODS podle výroční zprávy dluží Fio bance skoro 75 milionů korun).  

A nyní tedy ministr zdravotnictví přichází s plánem na výpomoc horskému byznysu, v němž hraje významnou roli 

například miliardář Igor Rattaj, na účet zdravotních pojišťoven.  

 
 

 

 
Sedm tis íc od poj išť ove n na š kol ní l yžov án í? N esmysl , kv ůli kterém u ni kdo z dravěj ší nebude  

Sedm tisíc od pojišťoven na školní lyžování? Nesmysl, kvůli kterému nikdo zdravější 

nebude URL  
vitalia.cz | 14.11.2022 | Autor: Radka Wallerová  

KOMENTÁŘ Ministr zdravotnictví Vlastimil Válek prosazuje, aby zdravotní pojišťovny dávaly rodinám příspěvek 

sedm tisíc korun na školní lyžařské kurzy. Doufejme, že nápad, který by stál miliardy, a přitom by zdraví dětí 

nijak nezlepšil, neprojde. 

 

Šéf resortu zdravotnictví by měl nazývat věci pravými jmény. Tady totiž nejde o zlepšení kondice dětí, ať už 

psychické, nebo fyzické, jakkoli i tím Válkův úřad nápad hájí. Ale především a skoro jen o zlepšení kondice 

horských areálů, které se potýkají s finančními problémy kvůli pandemii, teplejším zimám a stoupajícím cenám 

energií.  

https://www.vitalia.cz/clanky/sedm-tisic-od-pojistoven-na-skolni-lyzovani-nesmysl-kvuli-kteremu-nikdo-zdravejsi-nebude/
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Vlastimil Válek (TOP 09) jako první ministr vyslyšel prosby Asociace horských středisek a rozhodl se jim pomoci, 

protože tradiční české lyžařské školní zájezdy jsou pro ně vítaným zdrojem příjmů. Na rozdíl od dob našeho 

dětství už na ně však dávno nejezdí všechny děti, právě kvůli stoupajícím cenám a taky proto, že ne všechny 

rodiny mají k tomuto zimnímu sportu vztah.  

 

Pozdě už bylo, situace je vážná. Odborníci o nedostatku pohybu u dětí 

 

Je pochopitelné, že vlekaři, provozovatelé lyžařských škol či majitelé horských penzionů lobbují za jistý přísun 

zákazníků. Dá se pochopit i to, že ministr Válek chce posílit turistický ruch v českých horách, i když je sporné, 

zda je to skutečně to, co jim svědčí. Už kvůli klimatické změně, která se s vášní pro lyžování a rozšiřováním ski 

areálů zrovna nesnese.  

 

Každopádně je absurdní, aby horské areály pomáhaly ze svého rozpočtu držet při životě zdravotní pojišťovny, 

které by to stálo miliardy korun ročně, aniž by se to projevilo na lepším zdraví jejich klientů. A to celé v době, kdy 

přišly o miliardy kvůli snížení plateb za státní pojištěnce.  

 

Týden na horách nikoho nespasí 

 

Za nejabsurdnější totiž považuji ministrův argument, že lyžařské kurzy přispívají ke zlepšení fyzické i psychické 

kondice dětí, a už proto si zaslouží podporu. Jako lékař, byť nikoli pediatr, by snad mohl vědět, že nárazové akce 

jsou v tom k ničemu. 

 

Je pravda, že české děti se hýbou skutečně málo a čím dál méně, že jejich kondice stojí za houby a přibývá těch 

s nadváhou a obezitou. Smysl ovšem má, aby se děti hýbaly pořád, průběžně – sportovní kroužky jsou ovšem 

docela drahé a nabídka není nic moc, pokud vám nejde o to, aby se z potomka stal vrcholový sportovec. Tady by 

to možná nějakou investici a podporu ze strany státu skutečně sneslo. 

 

Když už by snad stát nevěděl, co s penězi, a chtěl nějak podpořit sportování v rámci škol, bylo by možná lepší, 

aby je investoval do plaveckých kurzů, v nichž se dětí skutečně naučí plavat – plavání v osnovách sice je, ale že 

by to vždycky vedlo ke kýženým výsledkům, to zase ne. Nemluvě o tom, že mnoho dětí o tyto kurzy kvůli covidu 

přišlo. Plavání přitom na rozdíl od lyžování člověku například může zachránit život.  

 

A pokud jde o jím zmíněnou psychickou kondici? Nepochybuju o tom, že pro pohybově nadané děti z lyžujících 

rodin bývá lyžák jedním z vrcholů školního roku, ale těm méně šikovným klidně zadělá na nějaké to trauma.  

 

Za devítku do Pece 

 

Pro představu – na základní škole mého syna byla možnost letos jet na týden do Pece pod Sněžkou za osm a 

půl tisíce korun včetně permanentky. V případě Válkovy dotace by tak na rodiče zbývalo doplatit patnáct set, což 

nezní tak dramaticky. Nicméně je k tomu potřeba připočítat časovou i finanční režii spojenou s pořizováním 

vybavení – lyže se samozřejmě dají půjčit, ale ani to není zadarmo, plus je potřeba oblečení na svahy. Několik 

dalších tisíc v tom zahučí úplně spolehlivě.  

 

A ještě jedna věc – mluvčí ministerstva zdravotnictví se v nynější debatě několikrát zmínil o školních lyžařských 

kursech jako o povinných, ale to je nepřesné. Školní lyžařské kurzy povinné nejsou, protože jak ve školském 

zákoně, tak v listině základních práv a svobod je zakotveno právo na bezplatné vzdělávání na základní škole. 

Školy jej proto nemívají v osnovách, přesněji řečeno ve školním vzdělávacím programu. 

 

Možná je načase si přiznat, že lyžování je zkrátka drahý koníček s nejistou budoucností, který není nutno 

vyznávat plošně.  
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Jezdíte na lyže? 
 

 

 
Šéf Asociace horských s tředisek: O tevřít lyžařská s třediska bez pod pory s tátu by bylo  takřk a nemožné  

Šéf Asociace horských středisek: Otevřít lyžařská střediska bez podpory státu by bylo 

takřka nemožné URL  
reflex.cz | 14.11.2022 | Rubrika: Rozhovory | Autor: Jiří Štefek  

Za pár týdnů odstartuje letošní lyžařská sezona. Podle Asociace horských středisek 30 největších skiareálů v 

zemi podraží skipasy v průměru o 10 až 15 procent. Prezident asociace Libor Knot však toto zdražení 

nepovažuje za hrozbu, která by měla masově odradit návštěvníky hor. „Navýšení cen skipasů je relativně malé, 

minimálně pod úrovní inflace a je tedy v běžných intencích. Na celkovou návštěvnost by tedy samotné ceny 

skipasů neměly mít zásadnější vliv,“ říká. 

 

 

 

Za pár týdnů vypukne letošní zimní sezóna. Jak jsou na ni horská střediska připravena? 

 

I přes nepříznivé okolnosti jako jsou energetická krize, inflace a podobně jsou lyžařská střediska připravena 

návštěvníkům nabídnout služby v nezměněném rozsahu. Určitě to nebude jednoduché a šetření například u 

energií bude jistě na pořadu dne, ale neměl bych obavy o připravenost středisek. Vzhledem k sezónnímu 

provozu je jasné, že nemá ekonomický smysl služby omezovat, nebo dokonce vůbec nenabídnout. 

Provozovatelé lyžařských areálů doufají, a podpořil to i průzkum mezi veřejností, že návštěvníci českým horám 

zachovávají přízeň. Společně si všichni uvědomují, že pobyt na čerstvém vzduchu, navíc spojený se sportem, je 

důležitý nejen ke zvýšení fyzické odolnosti, ale i k psychické pohodě. 

 

Na jaké novinky se letos mohou návštěvníci hor těšit? 

 

I letos skiareály investují více než 700 milionů korun do zlepšení služeb a technologií, a to především s ohledem 

na ekologickou a energetickou udržitelnost. To je vzhledem k aktuálním okolnostem jako covid či energetická 

krize apod poměrně vysoká částka. Areály nakupují nové efektivněji pracující rolby a čím dál více používají 

osvědčenou technologii SNOWsat. Ta s pomocí satelitních snímků a GPS ukazuje, kolik sněhu kde leží, což 

umožňuje mnohem efektivnější hospodaření s přírodním a technickým sněhem. K největším investicím patří 

budování akumulačních nádrží na vodu, jež jsou důležitou cestou k vyšší efektivitě a současně ochraně malých 

toků. Skiareály dále investují do digitalizace svých systémů, především v oblasti on-line prodeje skipasů či 

rezervace vybavení v půjčovnách. Rozšiřují se i samoobslužné pokladny, v nichž si návštěvníci zakoupí skipasy 

nebo zaktivují ty pořízené on-line. 

 

Na začátku podzimu byla patrná veliká nejistota ohledně cen energií a jejich zajištění pro provoz na celou 

sezonu. Jak je tomu nyní? 

 

Ano, v průběhu září a října se situace vyvíjela opravdu velmi dynamicky. Na základě vyhodnocení závažnosti 

situace a také tlaku podnikatelských svazů vydala vláda 7. října nařízení, které nastavilo pravidla pomoci pro 

Malé a střední podniky. Zhruba 70 procent provozovatelů lyžařských středisek tak má k dispozici konkrétní 

legislativu, která od 1. ledna 2023 stanovuje zastropování cen elektrické energie i plynu a na základě těchto 

informací připravují zimní sezónu. Následně došlo k rozšíření podpory i pro Velké podniky (zhruba 30 % našeho 

trhu) formou alespoň částečných kompenzací za náklady na energie. Lze tedy konstatovat, že i když ceny 

energií jsou násobně větší, než v minulém roce, lze za současných podmínek alespoň plánovat ekonomiku 

provozu a lyžařská střediska otevřít. To by bez podpory státu bylo téměř nemožné. 

 

https://www.reflex.cz/clanek/116092/sef-asociace-horskych-stredisek-otevrit-lyzarska-strediska-bez-podpory-statu-by-bylo-takrka-nemozne
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V září prezident Asociace lanové dopravy Jakub Juračka avizoval, že zdražení skipasů na letošní sezonu se 

bude v tuzemsku pohybovat mezi 10 až 25 procenty. Už máte konkrétnější představu, jak citelné toto zdražení 

nakonec bude? 

 

Podle zjištění naší Asociace horských středisek si u 30 největších skiareálů lyžaři připlatí v průměru 10 až 15 

procent. Se započítáním další stovky menších středisek může být navýšení cen i nižší. Skiareály do cen sice 

musí promítnout vyšší náklady na energie i další vstupy, ale nelze je zahrnout v plné výši. Nárůst cen skipasů tak 

stále bude zůstávat pod inflační úrovní. Navíc se rozšiřuje trend nákupů skipasů on-line, kdy ceny jsou předem 

nižší a lyžaři tak můžou ušetřit až 20 procent, někde až 30 procent. Tyto takzvané dynamické ceny skipasů 

používá stále více českých skiareálů. Kromě úspory peněz pro návštěvníky přináší také výhodu v podobě lepší 

regulovatelnosti lyžařů na sjezdovkách. 

 

Bude kvůli úsporám energií, ke kterým vyzvala domácnosti i firmy vláda, nějak omezen rozsah nabízených 

služeb pro návštěvníky zimních středisek a skiareálů? 

 

Areály budou samozřejmě nuceny šetřit, ale budou hledat úspory jinde než u základních služeb pro klienty, jako 

jsou příprava sjezdových tratí a provoz lanovek a vleků. Pokud budou nuceni sahat po omezení, může se jednat 

například o úspory v provozním zázemí, nebo menší četnost nočního lyžování a jiných záležitosti, jež běžného 

lyžaře významněji neovlivní. V dotazníkovém šetření u 30 největších skiareálů v České republice bylo zjištěno, 

že 95 procent provozovatelů se v nadcházející sezóně nechystá omezovat základní služby pro lyžaře a chtějí 

šetřit zejména investováním do dlouhodobých úsporných řešení. 

 

Očekáváte díky změnám v cenících nějakou významnou změnu v návštěvnosti středisek? 

 

Na základě analýzy dostupných dat je zájem o české hory srovnatelný s minulou sezónou, a to se týká jak 

českých, tak i zahraničních klientů. Samozřejmě mohou nepříznivé vnější ekonomicko-sociální okolnosti 

negativně ovlivnit apetit a možnosti trávit zimní dovolenou na horách. Nicméně konkrétně navýšení cen skipasů 

je relativně malé, minimálně pod úrovní inflace a je tedy v běžných intencích. Na celkovou návštěvnost by tedy 

samotné ceny skipasů neměly mít zásadnější vliv. 

 
 

4. 18. 11. 2022  

 

 
Jede n ski pas sta čí… Cz ech  Skipass 202 2/2 3  

Jeden skipas stačí… Czech Skipass 2022/23  
Snow | 18.11.2022 | Rubrika: USA | Strana: 42 | Vytištěno: 10 000 | Prodáno: 3 108 | Čtenost: 33 228  

Přestože se letos česká lyžařská střediska připravují na patrně nejtěžší sezónu posledních mnoha let, i 

tentokráte potvrzují svou schopnost kooperovat – pod patronátem Asociace horských středisek ČR opět přinášejí 

jeden jediný skipas do většiny největších středisek České republiky – Czech Skipass.  

 

Jeho majitelé tak opět budou moci lyžovat v nadsázce kdekoli a kdykoli: 18 středisek a 147 lanovek a vleků v 

Česku s jedinou kartou Czech Skipass garantuje, že v zimě nezažijete nudu. Můžete se přesouvat napříč všemi 

nejvýznamnějšími pohořími ČR a v každém areálu nakráčet přímo k turniketu.  

 

Devátý ročník Czech Skipass  

 

Asociace horských středisek (AHS), tvůrce a organizátor projektu, uvádí tento unikátní skipas nejen jako produkt 

pro komfortní lyžování všude po Česku, ale i jako deklaraci, že čeští podnikatelé v cestovním ruchu jsou schopni 

adoptovat moderní marketingové formy cestovního ruchu, pozvedat jejich společnou kvalitu a stát se reálnou 

alternativou vyspělé alpské konkurenci. A to i v těžkých časech energetické krize a všudypřítomné inflace.  
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Jedna karta na vše  

 

Vyčísleno můžete v 18 střediscích využít 36 lanovek a 111 vleků, aniž byste museli absolvovat zastávku u 

pokladny. Czech Skipass je totiž čipová karta, která umí komunikovat se všemi odbavovacími systémy. Pokladnu 

stačí navštívit jen jednou za rok, při nákupu skipasu. A pak vždy můžete rovnou k turniketu.  

Skipas je v prodeji od listopadu a zájemci si ho mohou zakoupit v jakémkoli ze zapojených lyžařských středisek. 

Karta je nepřenosná a platí po celou sezónu 2022/23.  

 

Soutěž o Czech Skipass  

 

Hrajte na SNOW.cz o celosezónní skipas platný v 18 největších lyžařských střediscích v ČR!  

Vyhrajte Czech Skipass a můžete po celou sezónu navštěvovat nejlepší české lyžařské areály ve všech hlavních 

pohořích „od Šumavy až po Javorníky“.  

 

Více info na www. CzechSkipass.cz  

 

Soutěž na www.snow.cz/souteze  

 

JEDEN SKIPASS TI STACÍ, DRAHOUŠKU  

 

18 STREDISEK  

 

Foto popis:  
   

 


